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Oœwiadczenie skierowane do minister pracy i polityki spo³ecznej Jolanty Fedak

Szanowna Pani Minister.
Znane mi s¹ problemy osób poszkodowanych przez UPA, czyli Ukraiñsk¹ Powstañcz¹ Armiê, które

spotyka wielka niesprawiedliwoœæ, jak¹ jest pominiêcie ich przez polskie prawodawstwo przy orzekaniu
uprawnieñ inwalidzkich dla represjonowanych i poszkodowanych w trakcie dzia³añ wojennych.

Osoby te spotka³a niewyobra¿alna krzywda – wiele z nich to sieroty wojenne, które by³y œwiadkami
zamordowania rodziców, to osoby wiêzione przez Ukraiñców, przeznaczone do wynarodowienia. Teraz,
kiedy s¹ w podesz³ym wieku, zmusza siê je do kolejnej walki o swoje prawa przed s¹dami, maj¹ udowa-
dniaæ swoje krzywdy, których nikt nie jest w stanie podwa¿yæ. Jednak istnienie, w mojej opinii, luki
w prawie, które jasno stwierdza, ¿e jedynie obywatele Polski pokrzywdzeni przez dzia³ania dwóch
pañstw (ZSRR i III Rzeszê) s¹ uprawnieni do inwalidztwa wojennego, a pokrzywdzonym przez bandy
UPA w ramach dzia³añ „narodowowyzwoleñczych” odmawia takich uprawnieñ, powoduje, ¿e ich zasa-
dne roszczenia o uprawnienia inwalidzkie dla represjonowanych i poszkodowanych w trakcie dzia³añ
wojennych s¹ oddalane. W przypadku tych osób decyzje ZUS jasno stwierdzaj¹, ¿e tamte zdarzenia
z przesz³oœci odcisnê³y piêtno na ich zdrowiu, a tym samym spowodowa³y u tych osób inwalidztwo, je-
dnak¿e nie mog¹ one uzyskaæ wymienionych uprawnieñ, bowiem mog¹ je otrzymaæ tylko œciœle wskaza-
ne przez ustawodawcê grupy, a one do ¿adnej z nich nie nale¿¹.

Pani Minister, wiele z tych osób czuje siê powtórnie pokrzywdzonych i upokorzonych, a przede wszy-
stkim ma ogromne poczucie niesprawiedliwoœci, dlatego proszê Pani¹ Minister o zainteresowanie siê
przedstawionym problemem i rozwa¿enie mo¿liwoœci rozwi¹zania tego nies³usznego wykluczenia.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




